

《香港在國家經濟發展中的角色與定位》建議報告

Recommendation Report on “Hong Kong’s Roles and Positioning in the Economic Development of the Nation”

在跟進層面

我們認為：

- 相關的政府部門可根據《十二五規劃綱要》內涉及香港的內容，制定實施和執行方案。
- 可爭取在國家未來制定的不同專項規劃中，充分考慮香港的角色和定位，使香港可作出適當的參與和配合。
- 香港在「十二五」期間，應開展「十三五」的前期準備和研究工作，以增加社會各界的參與、支持和認受。
- 針對目前個別服務業發展在制度上遇到的阻礙，粵港兩地政府及業界可向中央提出建議和爭取支持，並提出具體的修改和執行方案，通過逐步完善國家相關的法律法規、落實CEPA對各行業開放的實施細則及配套政策，促進服務業發展。

Follow-up Actions

We consider that:

- The government departments concerned may formulate implementation and execution plans in accordance with the parts relating to Hong Kong in the 12th Five-Year Plan Outline.
- Efforts should be made to persuade the Central Authorities to take full account of Hong Kong’s roles and positioning when formulating major specific plans in the future, so that Hong Kong can participate and complement the planning as appropriate.
- Hong Kong should start during the 12th Five-Year Plan period to conduct preliminary preparations and studies for the 13th Five-Year Plan in order to garner more participation, support and recognition from all walks of society.
- With regard to the systemic obstacles hampering the development of individual service industries, the Governments and industries concerned of Hong Kong and Guangdong should make recommendations to and solicit support from the Central Authorities, and then put forward concrete remedial and implementation measures so that the development of the services industry can be taken forward through a gradual improvement of the relevant laws and regulations of the Nation and genuine enforcement of the implementation details and supporting policies of CEPA on liberalising various industries.

建議報告全文可於以下網址瀏覽下載：
<http://www.cmab.gov.hk/tc/issues/council.htm>

The recommendation report can be downloaded from this website:
<http://www.cmab.gov.hk/en/issues/council.htm>

